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De vorige keer sloot ik mijn column af met de woorden van 
Hans Wiegel: “Het CDA wordt onder leiding van Balkenende 
gewoon weer de grootste”. 
Inmiddels weten we dat het anders is gelopen. Zeer teleur-
stellend is het verlies van 20 zetels terwijl er hard gewerkt is 
door vele leden om een beter resultaat te halen. Ook in Alp-
hen hebben we als afdeling ons best gedaan om de kiezers 
voor het CDA te winnen. Ik wil dan ook een ieder bedanken 
voor zijn of haar inzet in het afgelopen campagnejaar. Aan 
jullie heeft het niet gelegen.  
 
Dan nu een persoonlijke noot. 
 
In oktober 2010 loopt na vier jaar mijn termijn af als voorzit-
ter van het CDA Alphen aan den Rijn. Ik heb deze functie met 
veel plezier vervuld. Hoogtepunt vond ikzelf ons recente loka-
le verkiezingsprogramma gecombineerd met een nieuwe frac-
tie waar ervaring en nieuw bloed in vertegenwoordigd is.  
Ik ben niet het type om lange tijd dezelfde dingen te doen. 
Voor mij is het al uitzonderlijk als ik vier jaar lang dezelfde 
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functie vervul in mijn werk of daarbuiten als vrijwilliger. Ik 
heb dan ook na enig nadenken besloten om u niet te vragen 
om een tweede termijn als voorzitter. In het bestuur hebben 
wij gesproken over deze situatie. Het bestuur is van mening 
dat het goed is om de tijd te nemen voor het zoeken van een 
nieuwe voorzitter. In de volgende nieuwsbrief wordt u hier-
over nader geïnformeerd.  
 
Het bestuur zal de komende tijd gaan werken aan een vierja-
renbeleidsplan. Hierover kunt u meer lezen in deze nieuws-
brief. Dit beleidsplan zal voor de nieuwe voorzitter een mooie 
leidraad worden voor de komende vier jaar. 
 
Ik wens u allen een fijne vakantieperiode toe. In 
het bijzonder wens ik fractie en wethouder een 
periode toe van ontspanning en reflectie. 
 
 
 
Hermann Kukler, Voorzitter  
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De nieuwe CDA raadsfractie is 
van start gegaan: hoe wordt 
het aangepakt en wat zijn de 
verwachtingen? We vragen het 
aan René Vrugt, die ook in de 
nieuwe zittingsperiode van de 
raad de fractie aanstuurt.  
 
Interview en tekst: Han Zweers. 

 
Wie maken deel uit van de nieuwe 
fractie en wat zijn hun taken? 
Marjon Verkleij, vicevoorzitter en frac-
tiesecretaris; Peter Dobbe, fractiepen-
ningmeester en ikzelf als fractievoorzit-
ter. Samen met Marly de Blaeij en 
Joost van Beek vormen we de CDA-
fractie in de raad, met Roeli Hoving als 
fractieassistent. Daarnaast draaien 
Gerrit Dijkman en Lianne Bruné volop 
mee als commissielid en nemen zij ac-
tief deel aan het fractieoverleg. Marjon 
legt zich o.a. toe op onderwerpen als 
landelijk gebied en de kleine kernen, 
Peter behartigt financiële onderwerpen 
en is onlangs benoemd als voorzitter 
van de auditcommissie, die gaat over 
het aanstellen van de huisaccountant, 
het instellen van financieel onderzoek, 
risicomanagement e.d. Joost bekom-
mert zich met name over onderwerpen 
die samenhangen met de fysieke 
leefomgeving, Marly behartigt een mix 
van onderwerpen waaronder jeugd en 
onderwijs, en ikzelf behandel algemene 
onderwerpen zoals openbaar bestuur, 
regionale ontwikkelingen, openbare 
veiligheid en uiteraard de politieke ac-
tualiteiten. Daarnaast bewaak ik de 

eenheid in het optreden van de fractie, 
bereid ik het fractieoverleg voor en 
geef ik daar leiding aan. Ook vertegen-
woordig ik de fractie in het overleg van 
de fractievoorzitters met de burge-
meester en ben ik lid van het Presidi-
um. 
 
De fractie is één zetel kleiner dan 
in de vorige zittingsperiode. Maakt 
dat verschil qua werkwijzen? 
Nauwelijks. Met de commissieleden 
meegeteld, is het fractieoverleg 7 per-
sonen sterk, plus een fractieassistent. 
Verder is ook de wethouder standaard 
bij het fractieoverleg aanwezig. Per 
saldo is dit gezelschap 1 persoon klei-
ner dan in de vorige zittingsperiode. Er 
zijn derhalve genoeg mogelijkheden 
om het werk te verdelen en in de raad 
een sterke inbreng te leveren. Wat 
betreft de contacten naar buiten is de 
werkdruk wel iets hoger, inwoners ver-
wachten het nodige van (CDA)
raadsleden en spreken hen daarop 
aan. Wat verschilt, is het aantal nieuwe 
mensen in de fractie ten opzichte van 
de vorige zittingsperiode. De nieuwe 
fractieleden moeten ervaring en kennis 
opbouwen en worden daarin gecoacht 
en ondersteund door meer ervaren 
raadsleden.  
 
Hoe zien jouw taken als fractie-
voorzitter eruit? En ga je dingen 
anders aanpakken? 
Ik zie de fractievoorzitter primair als 
een meewerkend voorman die de frac-
tie vormt als een team, waarvan de 
leden zeer goed op elkaar ingespeeld 

zijn, intensief samenwerken en elkaars 
taken kunnen overpakken als dat nodig 
is. Belangrijk hierbij is dat de teamle-
den elkaars sterke kanten kennen en 
deze optimaal benutten in het elkaar 
aanvullen, versterken en motiveren. 
Op die manier creëer je een eenheid, 
die sterker is dan de som der delen! 
Als die eenheid is gesmeed, noopt de 
geleidelijke terugloop van het aantal 
CDA-zetels gedurende de achtereen-
volgende zittingsperioden van de raad 
tot een herbezinning op onze strategie. 
Waarin onderscheiden we ons als CDA 
wezenlijk van andere politieke partijen 
en wat zijn onze primaire doelgroepen? 
Herbronning noem ik dat. Uit de fractie 
is een groepje bezig hierover een visie 
te vormen, waarbij het verkiezingspro-
gramma leidraad is. Dit moet leiden tot 
een strategische koersbepaling op een 
in augustus geplande “heidag” van 
onze fractie (de hei bloeit dan ook 
echt!). Naast een herbezinning op waar 
het CDA voor staat, is het aanhalen 
van contacten met CDA-fracties in om-
ringende gemeenten van belang om 
visies onderling af te stemmen in het 
licht van de regionale ontwikkelingen 
(zoals verdere gemeentelijke herinde-
ling). Ook is het zaak te werken aan 
een vergroting van de zichtbaarheid 
van het CDA in de samenleving. Niet 
zozeer in institutionele zin maar met 
name werken aan de letterlijke zicht-
baarheid tijdens bijvoorbeeld belangrij-
ke evenementen en op andere manie-
ren in de lokale samenleving. Daar-
naast is het van belang permanent 



Meedoen in de SamenlevingMeedoen in de SamenlevingMeedoen in de SamenlevingMeedoen in de Samenleving    

JJJJAARGANGAARGANGAARGANGAARGANG  9 ,   9 ,   9 ,   9 ,  NUMMERNUMMERNUMMERNUMMER  4 4 4 4     PPPPAGINAAGINAAGINAAGINA     2222     

Vervolg: Nieuwe CDA fractie uit de startblokkenNieuwe CDA fractie uit de startblokkenNieuwe CDA fractie uit de startblokkenNieuwe CDA fractie uit de startblokken 

Nieuws van het Water-Nieuws van het Water-Nieuws van het Water-Nieuws van het Water-
schap: schap: schap: schap:     
zware agenda in juni!     
 

Net als in de gemeenteraad heeft de “verenigde verga-
dering” van het Hoogheemraadschap Rijnland in de 
juni-maand een zware agenda. Het jaarverslag en de 
jaarcijfers worden behandeld. De cijfers zijn doorgere-
kend in het meerjarenperspectief, welke een verwach-
ting geeft voor de komende vier jaar en een prognose 
voor de begroting voor 2011. Ook de eerste bestuurs-
rapportage met de cijfers van de eerste maanden van 
2010 worden besproken. En dan hebben we dit jaar 
ook de evaluatie van het Waterbeheerplan 3, die een 
looptijd had van 2006 t/m 2009.  Genoeg leeswerk 
dus!  
 

Het schap eindigt het jaar 2009 met een klein positief saldo. 
Zo’n driehonderd lopende projecten zijn  in uitvoering en de 
kosten bleven binnen de begroting. De jaarrekening geeft het 
beeld van een organisatie die op vele fronten goed voortgang 
maakt. Op veel onderwerpen heeft Rijnland oude achterstand 
ingelopen, zoals in het baggerprogramma,  actualiseren van 
peilbesluiten en vervangen van verouderde gemalen. Ook is 
er een begin gemaakt in de uitvoering van de kader richtlijn 
Water, een Europese wet die gaat over de ecologie en chemie 
van het water. 
 
In 2009 zijn er ook diverse initiatieven ontplooid om nog 
duurzamer te werk te gaan: uit de afvalzuivering wordt bio-
gas gehaald, waarop momenteel Leidse auto’s op proef rijden. 
Ook wordt het afvalslib omgezet naar energie. Hierdoor zijn 
een aantal zuiveringen zelfvoorzienend in energie en kunnen 
zij zelfs in de toekomst energie leveren.  
Het bestuur heeft er op gehamerd om de kosten naar bene-
den te brengen, Rijnland staat bekend om haar degelijke uit-

                          Vierjarenbeleidsplan bestuur in de maak! 

contact te leggen en te houden met 
maatschappelijke organisaties en ons 
(verder) te verdiepen in belangrijke 
thema’s, zoals “kwaliteit van de sa-
menleving” en “vrijwilligerswerk”. 
Ontdoe die thema’s van hun abstrac-
tie en probeer duidelijk te krijgen wat 
dit betekent in concrete situaties van 
het dagelijks leven.  
Tenslotte: ik wil graag het door frac-
tieleden benutten van nieuwe commu-
nicatiemiddelen als weblog en twitter 
stimuleren, zonder natuurlijk dwang 
op te leggen. Genoemde nieuwe me-
dia maken het mogelijk de afstand 
tussen de volksvertegenwoordiger of 
bestuurder en de burger als de be-
stuurde te verkleinen.  
 
Hoe is de sfeer in de fractie en 
wat verwachten de fractieleden 
van de komende jaren? 

Over individuele verwachtingen kan 
ik niet oordelen, dat moet je aan de 
mensen zelf vragen. Het collectieve 
gevoel is wel: er samen als team 
tegenaan gaan om het CDA lokaal en 
regionaal neer te zetten met een 
herkenbaar profiel. Wat hierbij duide-
lijk is te merken: we zijn gestart met 
een deels nieuw team, waarin de 
“waarom vraag” opnieuw gesteld 
worden en routines terecht ter dis-
cussie worden gesteld.  
 
Het is weer koers bepalen, aan elkaar 
wennen en elkaar leren kennen. Dat 
werkt verfrissend en vernieuwend.  
 
De raad heeft een moeilijke start 
gehad door de controverse tus-
sen coalitie en oppositie. Zal dit 
het werk van de CDA-fractie sterk 
gaan beïnvloeden?  

Ik mag toch hopen van niet! Mijn inzet 
is nadrukkelijk geen tegenstelling te 
creëren of aan te wakkeren tussen die 
zogenoemde coalitie en oppositie. De 
opgeworpen tegenstelling moet juist 
gekanteld worden naar het gezamen-
lijk oppakken als Raad van onze taak 
in het dualistisch stelsel. De raad heeft 
een belangrijke eigen verantwoorde-
lijkheid ten opzichte van het college 
van b&w als volksvertegenwoordiger, 
kadersteller en controle op het dage-
lijks bestuur (naast haar regelgevende 
taken). Dat vergt het opstellen van 
een eigen raadsagenda, waarin de 
raadsfracties zoeken wat 
hen in die punten bindt. De 
CDA-fractie wil een con-
structieve bijdrage leveren 
aan herstel van vertrouwen 
en samenwerking binnen 
de raad.  

H 
et CDA is een partij die op ide-
alen is gebaseerd. Onze leden 

hebben een duidelijk beeld hoe de 
ideale samenleving er uitziet, hoe 
mensen daarin met elkaar omgaan 
en wat de overheid daarin doet en 
laat.  
 
“Meedoen in de samenleving” is de 
titel van ons krachtige lokale verkie-
zingsprogramma in de komende raads-
periode. Het bevat de politieke verta-
ling van onze idealen in beleidsinitia-
tieven voor de gemeentelijke overheid, 
waarin burgers participeren in een 
hechte samenleving. 
 
Maar toeval of niet, het motto raakt 
méér: het treft ook de voorliggende 
uitdaging voor het CDA om als politie-
ke partij mee te (blijven) doen, lokaal 
en landelijk. We signaleren lokaal ech-
ter een trendmatige afname van het 
ledental, het aantal actieve leden is op 
een kritisch laag niveau en de recente 

voldoende brede doorsnede van de 
bevolking is: we zijn en blijven immers 
een brede volkspartij en geen belan-
gen clubje… 
 
Vorenstaande overwegingen en de 
behoefte om organisatie, taakstelling 
en positionering van het bestuur ten 
opzichte van met name fractie en ALV 
te verhelderen, hebben het bestuur 
aanleiding gegeven in goed overleg 
met genoemde geledingen een eigen 
bestuursbeleidsplan te gaan opstellen. 
Dit is bedoeld als missie, visie en stra-
tegie, op basis waarvan de fractie tot 
politieke uitwerking komt.  
 
Een eerste concept van dit plan is 8 
juni jl. in de fractie toegelicht. De ko-
mende maanden hopen wij u over te 
verdere invulling nader te kunnen in-
formeren.  
 
Namens het bestuur: Hans Disch en 
Han Zweers, bestuursleden.  

(lokale) verkiezingsuitslagen zijn 
ronduit slecht. 
 
We hebben een groot goed te verde-
digen: onze vooraanstaande plek in 
het publiek-bestuurlijke bestel. Alleen 
een invloedrijke politieke constellatie 
maakt het mogelijk om een samenle-
ving te realiseren die aansluit bij on-
ze maatschappijvisie, gebaseerd op 
en geïnspireerd door onze christelijke 
principes. Dat vraagt om versterking 
van twee groepen: leden en kiezers. 
 
Net zoals we burgers willen laten 
meedoen in de samenleving, zo moe-
ten we CDA-leden laten meedoen in 
de partij: het  mobiliseren en betrek-
ken van mensen die onze idealen 
mee onderschrijven en politiek willen 
vertalen is cruciaal om een levendige 
partij te zijn en te blijven. Met een 
veelheid aan invalshoeken, met ruim-
te voor opinievormend intern debat 
en met een ledenbestand dat een 
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Nieuws uit de raadsfractie 
 
De CDA fractie heeft haar Jaarver-
slag over 2009 vastgesteld. Daar-
mee legt zij publiekelijk verant-
woording af over haar doen en la-
ten. In het jaarverslag treft u een 
overzicht aan van alle activiteiten 
van de fractie in 2009 en kunt u 
lezen wat de inbreng was van de 
fractie gedurende de vele raads- en 
commissievergaderingen door de 

maanden van het jaar heen.  
 
Voor meer informatie verwijs ik u 

graag naar de actuele website van 
het CDA Alphen aan den Rijn. U kunt 
deze vinden via het volgende adres: 
www.cda-alphenaandenrijn.nl 
 
Met de opstelling van dit jaarverslag 
komt er een einde aan mijn functie 
van fractiesecretaris van het CDA in 
Alphen aan den Rijn, dus ook als vas-
te schrijver voor de CDA-Nieuwsbrief.  
 
Ik heb deze functie de afgelopen 10 
jaar met veel plezier vervuld. Dit was 
alleen maar mogelijk door de ruimte 
die de 3 achtereenvolgende fractie-

FractiejaarverslagFractiejaarverslagFractiejaarverslagFractiejaarverslag    

Resultaat verkiezingen in de regio 

voorzitters, te weten: Piet Vree, Bauke 
de Haan en René Vrugt mij gaven en 
het vertrouwen van de fractieleden 
waarmee ik de afgelopen 10 jaar 
mocht samenwerken.  
 
Ik dank allen voor het in mij gestelde 
vertrouwen, en wens mijn opvolgster 
Marjon Verkleij-Lemmers 
veel succes als nieuwe 
fractiesecretaris.  
 
Peter Dobbe  
(ex) fractiesecretaris CDA 
  

Nieuws uit de regio  
 
De resultaten van de gemeenteraadsverkiezingen van 3 
maart 2010 voor de bij onze CDA-regio Rijn- en Veenstreek 
aangesloten CDA-afdelingen waren in navolging van het 
landelijk beeld merendeels niet onverdeeld gunstig.  
 
CDA Zoeterwoude vormde hierop een uitzondering. Dat bleef 
gelijk in zetelaantal en bleef daarmede de grootste partij 
met 44,4% van het aantal stemmen. Een procentuele winst 
van 1,7%. Met dit resultaat scoorde Zoeterwoude landelijk 
gezien een 2e plek. CDA Alphen a.d.Rijn verloor één zetel 
maar verdrong wel de PVDA en werd de op één na grootste 
partij. CDA-Nieuwkoop werd weliswaar de grootste partij, 
maar verloor twee zetels. Analyse achteraf wees uit de sa-
menstelling van de kieslijst wat evenwichtiger had gemoe-
ten. Ook CDA.Rijnwoude bleef de grootste partij maar ver-
loor één zetel. Bij Kaag en Braassem waren i.v.m. herinde-
ling al eerder verkiezingen gehouden, die toen gunstig uit-

pakte voor het CDA. Door provinciaal campagneleider Peter 
Noordhoek werd onze deelname gevraagd aan de voorberei-
ding van de verkiezingsmanifestatie in Noordwijk. Ondergete-
kende kon met lobbyen bij de CDA-afd. Kaag en Braassem 
Henk Angenent als gastspreker binnenhalen, waarvoor dank! 
Premier Jan Peter Balkenende was er ook. CDA Noordwijk 
boekte één zetel winst bij de GRV van 3 maart 2010!  
 
De geplande regiovergadering van 29 september is verscho-
ven naar 4 oktober!! Agendapunten zijn o.a. de miljoenenno-
ta en het aansluitingsverzoek van de CDA-regio Gouwe en 
IJssel. De geplande regiovergadering van 7 juni is geannu-
leerd, omdat op die dag in Den Haag de slotmanifestatie voor 
de TK-verkiezingen werd gehouden.  
 
 
 
 Henk van Rietschoten 
 secretaris CDA regio Rijn – en Veenstreek. 

voering, maar het bestuur vind dat er maar eens goed naar 
de uitvoering gekeken moet worden! Het jaarverslag 2009 is 
het resultaat van het eerste jaar met de partijen in het be-
stuur. Of dit beter werkt of juist lastiger is moeilijk te verge-
lijken, wel hebben we het idee dat we iets meer contact heb-
ben met onze achterban dan in de oude situatie. Als CDA 
fractie hebben we bijvoorbeeld  contact gehad met de CDA 
fractie van Leiderdorp over problemen in hun gemeente, dit 
gesprek was voor beide partijen verhelderend. 
 
Het zal u niet ontgaan zijn dat het schutsluisje naast de roei- 
en kanovereniging in het Aarkanaal in de belangstelling 
staat. Het is een historisch sluisje, die in het verleden een 
belangrijke rol vervulde bij de bereikbaarheid van de tuinders 
aan de Oostkanaalweg en de boeren in Aarlanderveen. Een 
sluis is een verbinding tussen twee verschillende peilhoogtes. 
Het Aarkanaal is op boezemniveau, het polderwater achter 
de sluis is veel lager. Naast een sluis ligt vaak een gemaal, 
die overtollig water uit de polder in de boezem pompt of 
soms water de polder in. Het sluisje heeft al tientallen jaren 

geen functie meer, en zal dat ook niet kunnen krijgen door de 
lage vaste bruggen die in de polder liggen.  
In verband met het uitbreiden van de capaciteit van het ge-
maal wordt nu gezocht naar een nieuwe locatie voor het ge-
maal. De plek van het sluisje lijkt de uitgelezen plaats hier-
voor.  
Echter het sluisje heeft voor Alphen a/d Rijn cultuurhistori-
sche waarde……. Maar is er geld om het sluisje te behouden 
en moet  het gemaal op andere manier gerealiseerd worden? 
Of kiezen het Waterschap èn de gemeente toch voor een tus-
senoplossing: de authentieke kenmerken van het sluisje mee-
nemen in de bouw van het nieuwe gemaal?  
 
Enkele stichtingen (o.a. Heemschut) gaan op korte  
termijn kijken of zij financiering kunnen vinden voor  
het behoud van het sluisje. Eind dit jaar zal er een  
besluit moeten vallen. 
 
Marjon Verkleij-Lemmers  
VV-lid van HHR Rijnland  

Als secretaris van de CDA afde-
ling Alphen aan den Rijn zal ik 
binnenkort deze taak overdra-
gen aan Mark Vermeulen. Mark 
heeft recentelijk het bestuur 
versterkt en is tijdens de cam-
pagne voor de gemeenteraads-

verkiezingen al zeer actief geweest in ons campag-

neteam. Hij heeft hierdoor al met velen kennis mogen ma-
ken en laat zich zien als een actief en betrokken partijlid.  
 
In de afgelopen 5 ½ jaar heb ik met zeer veel plezier het secre-
tariaat mogen vervullen. Diverse verkiezingen, campagnes en 
activiteiten kwamen voorbij en het was altijd een uitdaging om 
in combinatie met werk en gezin een en ander in goede banen te 
leiden.  

                                          Secretaris draagt stokje over 
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(Laatste) 
nieuws van het 
Binnenhof! 
 

D 
e afgelopen acht jaar heb ik u 
via deze nieuwsbrief op de 

hoogte mogen houden van het ‘wel 
en wee’ aan het Binnenhof. Ik heb 
geprobeerd u af en toe een kijkje in 
de keuken van de CDA-fractie te 
geven om u op die manier deelge-
noot te maken van het leven van 
een volksvertegenwoordiger in de 
Tweede Kamer. 
Als u deze nieuwsbrief leest zijn de 
verkiezingen van 9 juni geweest en 

is er voor mij persoonlijk een einde 
gekomen aan acht mooie en onver-
getelijke jaren in de Tweede Ka-
mer. 
 
Op dit moment overheerst echter een 
gevoel van enorme teleurstelling. Een 
paar dagen na de verkiezingen ben ik 
en ongetwijfeld vele CDA-ers met mij, 
nog volop aan het bekomen van de 
enorme dreun die we op 9 juni van de 
kiezer hebben gekregen. Velen hielden 
rekening met een verlies maar een zo 
dramatische uitslag had niemand voor 
mogelijk gehouden. Natuurlijk zijn de 
eerste snelle analyses en verklaringen 
al volop te horen en te lezen. Toch is 
het volgens mij nog niet zo eenvoudig 
om snel conclusies te trekken. We moe-

Secretaris draagt stokje over, vervolg 

ten daar als partij elkaar de komende 
maanden echt eens diep voor in de 
ogen kijken.  
 
Een dergelijk groot verlies gaat ook 
gepaard met veel persoonlijk leed. Jan 
Peter Balkenende heeft zich, net als 
onze partijvoorzitter Peter van Hees-
wijk, met onmiddellijke ingang terug 
getrokken als politiek leider van het 
CDA. Dat is wellicht logisch maar ver-
dient ook respect. Nadat hij de cam-
pagne met zoveel passie en inzet heeft 
gevoerd trok hij woensdagavond op 
indrukwekkende wijze zijn conclusies. 
Ook veel collega’s hebben anders dan 
verwacht geen plaats in de nieuwe frac-
tie gekregen. Wat voor velen onzicht-
baar is, maar wat ons eveneens diep 
raakt is het feit dat we gedwongen af-
scheid moeten nemen van ruwweg de 
helft van onze medewerkers. Mensen 
die zich de afgelopen tijd enorm heb-
ben ingezet voor de christendemocra-
tie. Het doet pijn hen niet langer een 
baan te kunnen bieden. 
 
Hoe nu verder? Na de schok van de 
eerste dagen kunnen we in elk geval 
voorzichtig concluderen dat er geen 
ondoordachte dingen zijn gebeurd. 
Maxime Verhagen heeft een enorme 
staat van dienst en zal de fractie zeker 
door de eerste woelige maanden heen 
leiden. Het partijbestuur heeft een 
waarnemend voorzitter en vanzelfspre-

Afscheid, én een nieuw begin! 

Op enig het moment is het echter goed het stokje aan een ander over te dragen. 
Op deze wijze krijgen nieuwe ideeën een kans en, niet onbelangrijk, zorgen wij als 
bestuur voor continuïteit van de afdeling.   
 
Ik, en het gehele bestuur met mij, zijn blij dat Mark mijn taken zal overnemen. 
Vanaf deze plaats wil ik hem hierbij veel succes wensen. Het afscheid als secreta-
ris betekent overigens niet een afscheid van het CDA. Ik blijf algemeen bestuurs-
lid en hoop hiermee op een andere wijze mijn bijdrage aan onze partij te kunnen 
blijven leveren.   
 
Met vriendelijke groet, 
Jan Kees Hoogendoorn 

kend moet er een grondige evaluatie 
plaats vinden. In de formatie voorzien 
we geen grote rol voor onszelf. Be-
scheidenheid is het devies. Na een zo 
groot verlies is het in de eerste plaats 
aan andere partijen om een regering te 
vormen. Dat is niet eenvoudig. Mark 
Rutte kon wel eens snel terug moeten 
komen op de ambitie om op 1 juli een 
nieuwe regering te hebben gevormd. 
 
Zelf verkeer ik in de bevoorrechte posi-
tie dat dit afscheid ook de start is van 
een nieuw begin. Op 22 april ben ik 
door de leden van de provinciale afde-
ling Zuid-Holland gekozen tot lijsttrek-
ker voor de verkiezingen voor provinci-
ale staten op 2 maart 2011. Vol over-
tuiging heb ik ‘ja’ gezegd tegen dit ver-
zoek. Onze provincie heeft zoveel te 
bieden dat ik me daar graag de komen-
de jaren voor wil inzetten. De komende 
maanden wordt gewerkt aan een ver-
kiezingsprogramma en een lijst met 
kandidaten en daarna gaan we opnieuw 
campagne voeren. We zullen elkaar dus 
zeker blijven ontmoeten. Ik zie daar-
naar uit: graag tot ziens dus! 
 
 
 
 
 
 
Liesbeth Spies,  
(ex)Tweede Kamerlid CDA 

Het bestuur wenst al onze lezers een goede en 
vooral gezonde en ontspannen vakantie toe! 
 
Om met René Vrugt te spreken (zie het hiervoor geplaatste interview), we hopen 
dat het ook een tijd van herbronning mag zijn. Een bezinning op  
onze kernwaarden en uitgangspunten; waar staan we als CDA  
lokaal, regionaal en landelijk ten diepste voor? En hoe gaan we dat  
met nieuw elan aanpakken, na de geleden verkiezingsnederlagen?  


